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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Souhrn významných legislativních událostí
12.10. – 18.10. 2009
Vláda v pondělí zamítla návrh zákona, který počítal se zrušením zdravotních poplatků a ponecháním
ochranného limitu ve výši 2500 korun. Předkladatelé, komunističtí poslanci Soňa Marková a Milan
Bičík, návrh označili za pomoc občanům v době hospodářské krize.

Vláda

12. října 2009

Vláda odsunula projednávání návrhu na zlepšení české energetiky na příští týden
Vláda odsunula projednávání návrhu na zlepšení české energetiky na příští týden. Analýza
Ministerstva průmyslu a obchodu (MPO) hodnotí stav české energetiky a zároveň nabízí řešení, jak
se připravit na možné opakování plynové krize a jak zabezpečit zásobování plynem pro Českou
republiku.

Vláda vyjedná prezidentův dodatek k Lisabonské smlouvě, Klaus pak ale musí dokument
podepsat
Vláda je připravena jednat o podmínce prezidenta Václava Klause k ratifikaci Lisabonské smlouvy.
Prezident ovšem musí poskytnout jednoznačnou garanci, že pokud bude jeho podmínka splněna a
Ústavní soud neshledá na smlouvě žádné problematické body, smlouvu bezodkladně ratifikuje.

Vláda obdržela informace o pokračujících přípravách Česka na pandemii mexické chřipky
Ministerstvo zdravotnictví informovalo v pondělí vládu o tom, jak dále pokračují přípravy Česka na
pandemii takzvané mexické chřipky. Kabinet se seznámil s přípravami na očkování rizikových skupin
proti této nemoci.

Vláda zamítla návrh na zrušení zdravotních poplatků
Vláda v pondělí zamítla návrh zákona, který počítal se zrušením zdravotních poplatků a ponecháním
ochranného limitu ve výši 2500 korun. Předkladatelé, komunističtí poslanci Soňa Marková a Milan
Bičík, návrh označili za pomoc občanům v době hospodářské krize.

Kabinet schválil návrh na jmenování veteránů do hodností generálů
Vláda se na svém pondělním zasedání shodla na návrhu na jmenování veteránů do hodností
generálů. Předkladatelem návrhu byl ministr obrany Martin Barták.

Vláda zamítla Ranincův návrh na snížení mzdy poslanců na minimum
Vláda na svém pondělním zasedání zamítla návrh poslance Juraje Ranince (nez.) na snížení platu
zákonodárců na minimum. Premiér Jan Fischer návrh označil vzhledem k tomu, že se budou konat
volby do Poslanecké sněmovny až v řádném termínu, za bezpředmětný.

15. října 2009

Lisabonská smlouva je v souladu s českým ústavním pořádkem, konstatovala vláda
Kabinet Jana Fischera se na čtvrteční mimořádné schůzi jednomyslně shodl na znění stanoviska ke
stížnosti senátorů ODS na Lisabonskou smlouvu. Dokument předá vláda Ústavnímu soudu do konce



týdne.

16. října 2009

Tři velvyslanectví a tři konzuláty končí, rozhodla o tom vláda bez vědomí poslanců
Vláda ve čtvrtek vydala usnesení, v němž rozhodla o ukončení činnosti šesti zastupitelských úřadů
Česka v zahraničí. Zahraniční výbor Poslanecké sněmovny o tomto záměru neměl ani ponětí,
protestuje místopředseda sněmovního zahraničního výboru David Šeich (ODS).

Poslanecká sněmovna

12. října 2009

Sněmovna se bude zabývat úpravou vzdělání a pracovní doby učitelů
Zákonodárci se na jednání Poslanecké sněmovny budou zabývat úpravami vzdělání, pracovní doby a
místa výkonu povolání učitelů. Schůze Poslanecké sněmovny, kde se projedná novela o
pedagogických pracovnících, začíná 20. října.

14. října 2009

Poslanci "grilují" kandidáty na eurokomisaře
Výběr eurokomisaře se děje pět minut před dvanáctou hodinou, přesto je stále čas odpovědně
posoudit, kdo bude Česko nejlépe prezentovat, řekl předseda Poslanecké sněmovny Miloslav Vlček
na středečním jednání výboru pro evropské záležitosti. Členové výboru totiž jednali s kandidáty na
eurokomisaře.

Sněmovna projedná novelu náhubkového zákona
oslanci na své 64. schůzi by měli projednat další návrh zákona, který by měl zmírnit dopady
takzvaného náhubkového zákona. Poslanci Kateřina Jacques (SZ), František Bublan (ČSSD) a
František Laudát (nestr.) zohledňují aspekt veřejného zájmu v případě zveřejnění jména obětí
trestných činů.

15. října 2009

Poslanci se budou zabývat zákonem o dodržování pořádku na sportovních stadionech
Zákonodárci se na říjnové schůzi dolní parlamentní komory, která začne 20. října, budou zabývat
návrhem, aby za pořádek na stadionech během sportovních zápasů byli zodpovědní místo jejich
vlastníků provozovatelé. S návrhem souhlasila i vláda.

17. října 2009

Sněmovna bude jednat o důchodovém spoření
Poslanci budou na schůzi sněmovny, která začíná v úterý 20. října, projednávat vládní návrh zákona
o penzijním spoření. Nový systém by v budoucnu nahradil stávající systém důchodové připojištění.

Sněmovna projedná zrušení povinného základního kapitálu u společností s ručením
omezeným
Poslanecká sněmovna bude na své nadcházející schůzi, která začíná 20. října, projednávat návrh
zákona o obchodních korporacích. Předloha ruší povinný základní kapitál u společností s ručením
omezeným.

Sněmovna se bude zabývat regulací spotřebitelských úvěrů



Poslanecká sněmovna má na své nadcházející schůzi, která začíná v úterý, projednat návrh zákona o
sjednávání spotřebitelského úvěru. Poslanci z TOP 09, kteří návrh přeložili, zároveň požadují změny
v trestním zákoně, které by stanovily postihy pro lichváře.

Poslanci projednají přesun některých služeb a zboží do nižší sazby DPH
Poslanecká sněmovna se bude na své další schůzi, která začíná v úterý, zabývat novelou o dani z
přidané hodnoty. Návrh novely vznikl na základě dohody ministrů financí EU o možnosti zařadit
některé služby a zboží do snížené sazby daně.

Sněmovna projedná devizový zákon, který umožňuje cizincům kupovat v ČR nemovitosti k
bydlení
Poslanecká sněmovna bude na své další schůzi, která začíná v úterý, hlasovat o novém znění
devizového zákona. Novela odstraňuje výjimku z volného pohybu kapitálu, která byla České
republice udělena na pět let.

Sněmovna projedná návrh na zjednodušení schvalování starých informačních zpráv
Sněmovna na svém říjnovém zasedání projedná novelu jednacího řádu, která umožní zjednodušit
schvalovaní starých zpráv především informačního a výročního charakteru.

Žádost o informace kvůli exekucím za 500 korun, návrh projedná sněmovna
Zavedení poplatku 500 korun za žádost o informaci o exekučním řízení a zjednodušení administrativy
by měla novela zákona o soudních a poplatcích a exekučním řádu, kterou projedná na říjnové schůzi
sněmovna. V současnosti se informace poskytují zdarma.

18. října 2009

Poslanci budou v úterý hlasovat o státním rozpočtu
Poslanci budou na úterním zasedání sněmovny hlasovat o státním rozpočtu na rok 2010. Návrh
zákona počítá se schodkem veřejných financí ve výši 162,7 miliard korun.

Sněmovna projedná novelu občanského zákoníku
Poslanci na své další schůzi začínající 20. projednají návrh nového občanského zákoníku, podle
kterého by například výši náhrady za újmu na zdraví či smrt určoval nově soud. Nový kodex by měl
platit od roku 2012, v současnosti občanskoprávní vztahy upravuje novelizovaný zákoník z roku
1964.

Poslanci projednají zákaz internetových hazardních her
Zákonodárci na další schůzi dolní parlamentní komory, která začíná 20. října, budou zabývat
návrhem na zákaz hazardních her na internetu, rozšíření pravomocí obcí při povolování těchto her a
zákazu reklamy na hazard. Novelu do sněmovny předložili senátoři, vláda s ní však nesouhlasila.

Bojovníci proti komunismu by mohli získat statut válečných veteránů
Poslanecká sněmovna na své říjnové schůzi začínající 20. října projedná návrh senátního zákona o
účastnících protikomunistického odboje. Lidé, kteří v době komunismu bojovali proti režimu, by tak
mohli získat statut válečných veteránů.

Češi žijící trvale v cizině by mohli získat český řidičský průkaz
Zákonodárci se budou zabývat návrhem novely silničního zákona, podle kterého by měli mít Češi
trvale žijící v cizině nárok na vydání řidičského průkazu v České republice. Poslanecká sněmovna se
na další schůzi sejde 20. října.

Poslanecká sněmovna bude jednat o novém zákoně, který upravuje nájemné z bytů a jeho
sjednávání



Poslanci budou na své 64. schůzi, která začíná v úterý, jednat o novém zákoně o nájemném z bytů a
jeho sjednávání. Důvodem k předložení návrhu zcela nového zákona je fakt, že předpis o sjednávání
nájemného dosud neexistuje.

Poslanci budou jednat o zvýšení rychlosti na dálnicích na 160 kilometrů
Poslanecká sněmovna se na své říjnové schůzi, která začíná 20. října, bude v druhém čtení zabývat
novelou zákona o provozu na pozemních komunikacích. Novela v určitých úsecích dálnic povoluje
maximální rychlost 160 km/hod a v případě deliktu při řízení auta ruší možnost odvolat se na osobu
blízkou.

Poslanci posoudí návrh Senátu zařadit Velký pátek mezi státní svátky
Zákonodárci se na říjnové schůzi dolní parlamentní komory, která začíná 20. října, budou zabývat
senátním návrhem, aby byl Velký pátek uznán státním svátkem.

Sněmovna projedná euronovelu zákona o DPH
Sněmovna se bude na své další schůzi, která začíná v úterý 20. října, zabývat novelou zákona o dani
z přidané hodnoty (DPH). Návrh zákona mění pravidla pro místo zdanění služeb a pro určení základu
daně.

Poslanci projednají návrh na zřizování firemních miniškolek
Sněmovna na 64. schůzi projedná návrh, který umožní zaměstnavateli zřídit firemní školku a
usnadnit tak svým zaměstnancům návrat z mateřské do práce. Návrh počítá i s výpomocí mezi
několika rodinami, otcovskou dovolenou nebo sjednocením pravidel pro pěstouny.

Sněmovna projedná návrh, který rozšiřuje využití vojenského materiálu
Sněmovna na svém zasedání, které začne 20. října, projedná novelu zákona, který rozšiřuje možnosti
využívání vojenského materiálu. Návrh reaguje na snižující se počet členů armády a přenáší některá
práva na další bezpečnostní složky.

Poslanci rozhodnou o speciálním zákoně na stížnosti
Zákonodárci by na 64. schůzi Poslanecké sněmovny měli rozhodnout o osudu návrhu zákona
Jihomoravského kraje, který upravuje postup při podávání, přijímání, evidování, vyřizování a kontrole
vyřizování stížností. Vláda s návrhem zákona nesouhlasí.

Senát

14. října 2009

Sobotka: Lesy na Šumavě zasažené kůrovcem není možné nechat bez lidských zásahů
Podle předsedy Senátu Přemysla Sobotky (ODS) není možné nechat lesy na Šumavě zasažené
kůrovcem bez lidských zásahů. Sobotka to řekl novinářům na středečním setkání po inspekční cestě
po Šumavě.

15. října 2009

Senát doručil Ústavnímu soudu stanovisko ke stížnosti senátorů ODS
Senát ve středu předložil Ústavnímu soudu stanovisko k návrhu skupiny senátorů na posouzení, zda
je Lisabonská smlouva v souladu s ústavním pořádkem ČR. Ústavní soud tak již obdržel stanovisko
obou komor Parlamentu a vlády, čeká se jen na stanovisko prezidenta Václava Klause.

Senátorka Gajdůšková je připravena navrhnout, aby byl prezident Klaus zbaven pravomocí
Místopředsedkyně Senátu Alena Gajdůšková (ČSSD) je připravena navrhnout, aby byl prezident



Václav Klaus zbaven pravomocí. A to tehdy, pokud hlava státu nepodepíše Lisabonskou smlouvu ani
v případě jejího posvěcení Ústavním soudem, píše ve svém čtvrtečním vydání deník Právo.

17. října 2009

Sobotka: Budoucnost Lisabonské smlouvy je v uvážlivém postupu Čechů i Evropské unie
Česko by měla dostat prostor během schvalování Lisabonské smlouvy, ostatní státy EU by se měly
vyvarovat tlaků, varoval v sobotu předseda Senátu Přemysl Sobotka (ODS) na zasedání šéfů
parlamentů zemí Regionálního partnerství v Lublani. V opačném případě by se dal prostor odpůrcům
Lisabonu.

Prezident

14. října 2009

Klaus jednal v Moskvě s Medveděvem o ekonomice, Lisabonu i agentech
Český prezident Václav Klaus ve středu v Moskvě jednal se svým ruským protějškem Dmitrijem
Medveděvem. Rozhovory se týkaly především ekonomických otázek, dotkly se ale také Lisabonské
smlouvy a působení ruských agentů v Česku.

16. října 2009

Prezident předal Ústavnímu soudu své stanovisko ke stížnosti senátorů ODS na
Lisabonskou smlouvu
Prezident Václav Klaus v pátek doručil Ústavnímu soudu své stanovisko ke stížnosti senátorů ODS na
Lisabonskou smlouvu. Obsah stanoviska hodlá Hrad zveřejnit na svých webových stránkách v sobotu,
informoval tiskový mluvčí prezidenta Radim Ochvat.

17. října 2009

Klaus: Schválení Lisabonu nebude konec dějin
Prezident Václav Klaus v rozhovoru pro páteční Lidové noviny připustil, že podepíše Lisabonskou
smlouvu, i když zdůraznil, že ji nepovažuje za dobrou ani pro Evropu, ani pro Česko.

Klaus: ÚS musí říci, zda Česko zůstane po ratifikaci suverénním státem
Prezident Václav Klaus ve svém stanovisku k stížnosti skupiny senátorů na soulad Lisabonské
smlouvy s ústavou uvedl, že ÚS by měl sdělit, zda Česká republika zůstane po ratifikaci Lisabonské
smlouvy svrchovaným, jednotným a demokratickým státem. Stanovisko Klaus v sobotu zveřejnil na
svém webu.

Pozn.:

Pecina musí vysvětlil, jak se aktivisté mohli dostat na střechu Strakovy akademie
12. října 2009 - Premiér Jan Fischer po jednání vlády vyzve ministra vnitra Martina Pecinu, aby
vysvětlil, jak se ekologičtí aktivisté mohli dostat na střechu Strakovy akademie. Dva členové
Greenpeace obsadili střechu budovy Úřadu vlády v pondělí ráno.

Blažek předložil návrh umožňující efektivně postihovat taxikáře
13. října 2009 - Náměstek pražského primátora Rudolf Blažek (ODS) v úterý radním představil návrh
novely na změnu zákona o silniční dopravě. Důvodem je současná legislativa, která neumožňuje
rychlé řešení problémů s provozovateli taxislužeb v metropoli, návrh musí ještě odsouhlasit



zastupitelstvo.

ÚOHS: Penta může koupit od skupiny J&T diagnostické laboratoře
13. října 2009 - Úřad pro ochranu hospodářské soutěže (ÚOHS) povolil bez podmínek investiční
skupině Penta koupi AeskuLab Holdingu, který v Česku vlastní několik diagnostických laboratoří.
Agenturu Mediafax o tom v úterý informoval mluvčí ÚOHS Kristián Chalupa.

Aktualizovaná Státní energetická koncepce počítá s využitím uhlí i jaderného paliva
13. října 2009 - Ministr průmyslu a obchodu Vladimír Tošovský v úterý představil aktualizovanou
Státní energetickou koncepci (SEK) do roku 2050; počítá s nízkoemisní a bezpečnou energetikou s
trvale přebytkovou bilancí. Ministerstvo také žádá prolomení limitů těžby uhlí.

Ústavní soud se bude zabývat senátorskou stížností na Lisabonskou smlouvu za dva týdny
13. října 2009 - Ústavní soud se sídlem v Brně projedná stížnost senátorů na Lisabonskou smlouvu v
úterý 27. října. Oznámil to v úterý generální sekretář soudu Tomáš Langášek

Česko prodalo Rakousku dalších 3,5 milionu emisních kreditů
13. října 2009 - Česká republika podepsala v úterý s Rakouskem dohodu o prodeji dalších 3,5 milionu
emisních kreditů umožňující Vídni vypustit více skleníkových plynů než dovoluje Kjótský protokol.
Peníze půjdou do programu na zateplení domů - Zelená úsporám, uvedl ministr životního prostředí
Ladislav Miko.

Jiří Pospíšil začal v Plzni přebírat listinnou agendu děkanátu právnické fakulty
13. října 2009 - Listinnou agendu související s děkanátem a vedením plzeňské právnické fakulty
začal v úterý přebírat se svými kolegy Jiří Pospíšil, pověřený vedením fakulty. Potvrdil to v úterý pro
agenturu Mediafax.

Ministr financí podepsal dohodu s EIB o odkupu dluhopisů za13,67 miliardy korun
13. října 2009 - Ministr financí Eduard Janota v úterý podepsal se zástupci Evropské investiční banky
(EIB) rámcovou dohodu o odkupu českých státních dluhopisů ve výši 13,67 miliardy korun.
Ministerstvo financí (MF) o tom informovalo ve své zprávě.

Barroso varuje Čechy: Schvalte Lisabon, jinak přijdete o eurokomisaře
13. října 2009 - Předseda Evropské komise, Portugalec José Manuel Barroso varoval v úterý českého
premiéra Jana Fischera, že Česko může přijít o svého člena v Evropské komisi. Informuje o tom
agentura Reuters.

Druhý muž USA Biden přiletí příští pátek do Česka žehlit radar
13. října 2009 - Americký viceprezident Joe Biden přistane na pražském letišti v pátek 23. října. V
České republice má jeden z nejvyšších představitelů USA především napravit reputaci Spojených
států poté, co Bílý dům odpískal projekt radarové základny v Brdech, uvedl v úterý server Idnes.

Renata Vesecká nechá přezkoumat některé případy odsouzení, ve kterých se prováděl
rozbor DNA
14. října 2009 - Nejvyšší státní zástupkyně Renata Vesecká chce prověřit, zda nejsou některé osoby
ve výkonu trestu neoprávněně kvůli chybnému nebo chybějícímu odběru vzorků DNA. Agenturu
Mediafax o tom ve středu informovala mluvčí Nejvyššího státního zastupitelství (NSZ) Renata
Malinová.

Ombudsman: Problémem zařízení starajících se o lidi s mentálním postižení je nedostatek
personálu
14. října 2009 - Pracovníci Kanceláře veřejného ochránce práv (KVOP) zkontrolovali v první polovině



tohoto roku podmínky v 25 zařízeních pro osoby s mentálním postižením a v několika případech
zjistili pochybení v péči o klienty. Novináře o tom ve středu informovala mluvčí ombudsmana Iva
Hrazdílková.

Chorvatsko by se členem EU mohlo stát v roce 2011
14. října 2009 - Chorvatsko by mohlo přístupové rozhovory s Evropskou unií dokončit v polovině
příštího roku, členem EU by se tak mohlo stát v roce 2011. Vyplývá to z hodnotící zprávy Evropské
komise, informuje ve středu agentura Reuters.

Ministerstvo školství chce zrušit "rychlodiplomy" z plzeňské právnické fakulty
14. října 2009 - Ministerstvo školství požaduje, aby takzvaní "rychlostudenti" plzeňské právnické
fakulty byli prošetřeni a v případě pochybení, aby jim byl diplom odebrán. Ve středu to novinářům
sdělila ministryně školství Miroslava Kopicová.

Kárný senát podezřívá šéfa NKÚ ze spáchání trestného činu
14. října 2009 - Kárný senát podezřívá šéfa Nejvyššího kontrolního úřadu (NKÚ) Františka Dohnala
ze spáchání trestného činu, Dohnal měl zneužít své pravomoci při správě cizího majetku. Senát podle
informací ČT 24 z důvodu podezření spáchání přerušil řízení a hodlá vše předat státnímu
zastupitelství v Praze 7.

Zimní pneumatiky budou v úseku D1 na Vysočině povinné dál
15. října 2009 - Dopravní značka "Zimní výbava", která znamená povinné zimní pneumatiky pro
všechna vozidla v daném úseku, bude na D1 platit i tuto zimu. Ministerstvo dopravy tak ukončilo
diskusi, zda jí nezruší, oznámil ve čtvrtek Jakub Ptačinský z tiskového oddělení ministerstva.

Premiér Fischer chce zavést centrální zakázky
16. října 2009 - Premiér Jan Fischer na čtvrteční konferenci společnosti e-stat, která se zabývá
úspornou veřejnou správou, uvedl, že ještě do voleb by vláda chtěla prosadit centrální nákupy a
jednotné veřejné zakázky pro ústřední orgány. Píše o tom ve svém pátečním vydání Deník.

Dělnická strana vyřešila svůj případný zákaz, má dvojníka
16. října 2009 - Na stejné adrese jako krajně pravicová Dělnická strana (DS) sídlí i další strana s
dělníky v názvu, Dělnická strana sociální spravedlnosti (DSSS). V pátek o tom informoval server
idnes.cz.

Odborníci OECD doporučují Česku na veřejných vysokých školách zavést školné
16. října 2009 - Dvoudenní mezinárodní konferenci Bílá kniha: Reforma terciárního vzdělávání v
České republice zahájili odborníci Organizace pro hospodářskou spolupráci a rozvoj (OECD) v pátek
v Praze. Experti jsou přesvědčeni, že by Česko mělo zavést školné na veřejných vysokých školách.

Kauzy Karadžiče a Mladiče se budou projednávat odděleně, rozhodl haagský tribunál
16. října 2009 - Kauzy bývalého bosenskosrbského prezidenta Radovana Karadžiče a někdejšího
bosenskosrbského generála Ratka Mladiče se budou projednávat odděleně. Rozhodl o tom
Mezinárodní trestní tribunál pro válečné zločiny v bývalé Jugoslávii (ICTY), informuje v pátek rádio
B92.

Kopicová: Zavedení školného je nutnost
16. října 2009 - Bez zavedení školného nelze provést reformu vysokého školství, prohlásila v pátek
ministryně školství Miroslava Kopicová. Shodla se na tom s experty OECD na konferenci Bílá kniha:
Reforma terciárního vzdělávání v České republice.

Ministr financí Janota odvolá šéfku dohledu nad loteriemi



17. října 2009 - Ministr financí eduard Janota se rozhodl odvolat ředitelku odboru dohledu nad
loteriemi Milušku Vrlovou, tvrdí to v sobotu server Aktualne.cz. Důvody podle serveru ministerstvo
tají.

Fico: Pokud Česko dostane výjimku k Benešovým dekretům, budeme o ni usilovat i my
18. října 2009 - Slovensko je připraveno zahájit jednání o dodatku k Listině základních práv a
svobod, která je součástí Lisabonské smlouvy, v případě, že bude i Česku přiznána výjimka, podle
které se dokument nebude vztahovat na Benešovy dekrety. V České televizi to v neděli řekl slovenský
premiér Robert Fico.

Zdroj: Mediafax.cz
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